



宋军博士 (Song Jun, PhD)

神学科滕近辉教席副教授

Philip Teng Associate Professor (Theological Studies)

中国神学研究院

China Graduate School of Theology

宋博士拥有北京师范大学的学士学位（日语），以及中国人民大学清史研究所的硕士、博士学位（明清民间宗教史），中国神学研究院的道学硕士、哲学博士学位。专业领域包括中国民间教派史、中日基督教会史。

在入职中国神学研究院之前，他曾先后就职于中国人民大学清史所、中国社会科学院历史所。1999 年开始作全时间传道人至 2016 年离开北京为止。

宋博士著有《清代弘阳教研究》（社会科学文献出版社，2002）、《变局中的抉择：中华全国基督教协进会历史的终结（1949-1951）》（基督教中国宗教文化出版社，2017），此外还发表论文二十余篇。

Dr. Song holds a B.A. (Japanese) from Beijing Normal University, as well as an M.A. and Ph.D. (History of Ming and Qing Folk Religions) from the Institute of Qing History at Renmin University of China, and an M.A. in Taoism and a Ph.D. in Philosophy from the China Graduate School of Theology. His areas of specialization include the history of Chinese folk sects and the history of Christian churches in China and Japan.

Prior to joining the China Graduate School of Theology, he worked at the Institute of Qing History at Renmin University of China and the Institute of History at the Chinese Academy of Social Sciences. He served as a full-time preacher from 1999 until his departure from Beijing in 2016.

Dr. Song is the author of *Studies on Hongyang Sect in the Qing Dynasty* (Social Science Academic Press, 2002) and *Choices in a Changing Situation: The End of the History of National Christian Council of China (1949-1951)* (Christian Study Center on Chinese Religion and Culture, 2017), in addition to more than twenty other papers.